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ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 
24 DE JUNY DE 2013 
 
Núm. Sessió 8 /2013 

 
 
DATA........: 24 de juny de 2013 
 
CARÀCTER....: ordinària  
 
COMENÇA.....: A les 21.00 hores.  
 
ACABA.......: A les 21.50 hores. 
 
LLOC........: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 
 
ASSISTENTS..:  
 
President:  Antoni Reus Darder   
 
Tinents de Batle:  
  Beatriz Gamundí Molina 

 Antonia Perelló Llull   
 Joan Monjo Estelrich  

  Martí Joan Fornés Cerdó  
Eugenio Garrido Vivas 

   
Regidors:    
  Angela Perelló Matas  

 Guillermo Perelló Gil  
Martí Àngel Torres Valls  

  Rocio Romero Galera  
  Maria del Carmen Rosselló Roig  
   Juan Quetglas Gaya   
  Ana Maria Rodríguez Arbona 
  Juana Ana Llull Molinas  
  Jaime Malbertí Mandilego 

Pedro Mas Carbonell  
  Andrés Aulet Riera  
 
   
Actua com a secretari: Joan Seguí Serra, secretari de la corporació. 
 
A la Vila de Santa Margalida, el dia 24 de juny de dos mil tretze, quan són les 21.00 hores, es 
reuneixen a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial els regidors a dalt anotats, a fi de dur a terme 
una sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament, sota la presidència del batle, Sr. Antoni Reus Darder i 
assistits per l’interventor Sr. Alberto Valicourt Genzor i pel secretari de la corporació, el Sr. Joan 
Seguí Serra, que dóna fe de l’acte. 
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Una vegada comprovat que hi ha el quòrum suficient per a la constitució vàlida del Ple, el Sr. Batle 
declara oberta la sessió i es passen a debatre els punts de l’ordre del dia següents: 
 

PART RESOLUTÒRIA 
ORDRE DEL DIA 
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 
L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 27 DE MAIG DE 2013. 
 
Conformement amb el disposat a l’article 91 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, el Sr. Batle demana si qualque membre dels assistents ha de formular cap 
observació a l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de l’Ajuntament Ple de dia 27 de maig de 
2013 i que s’ha repartit oportunament amb la convocatòria. 
 
Passat a votació i no havent-hi formulat cap observació, s’aprova per unanimitat dels assistents 
l’esborrany de l’acta sotmesa a consideració.  
 
 
2.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE ANUL·LACIÓ DE L’ORDENANÇA 
FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER A LA UTILITZACIÓ PRIVATIVA O 
APROFITAMENT ESPECIAL DEL DOMINI PÚBLIC LOCAL A FAVOR D’EMPRESES 
EXPLOTADORES DE SERVEIS DE SUBMINISTRAMENTS D’INTERÈS GENERAL ( BOIB 
NÚM. 179 DE 09/09/2010 I BOIB NÚM. 16 DE 02/02/2012). 
 
Es presenta la proposta d’acord de la Batlia de dia 8 de juny de 2013, la qual diu: 
 
L’Ajuntament Ple, reunit en sessió de dia 29 de novembre de 2.010, va aprovar provisionalment 
l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa per la utilització privativa o aprofitament especial del domini 
públic local a favor d’empreses explotadores de serveis de subministraments d’interès general. 
L’esmentat acord d’aprovació provisional fou publicat en el BOIB Núm. 179 de 9 de desembre de 
2.010. 
 
Durant el període d’exposició pública a què fou sotmès l’expedient, no es va presentar cap reclamació 
contra la indicada Ordenança Fiscal, de forma que va resultar definitivament aprovada i el text íntegre 
de l’acord fou publicat en el BOIB Núm. 33 de dia 5 de març de 2.011. 
 
Problemes pràctics en la recaptació del tribut van motivar la modificació de l’article 8 de l’Ordenança 
Fiscal de referència relatiu al règim de declaració d’ingressos per part de les empreses de telefonia 
mòbil. L’acord d’aprovació definitiva de la modificació citada fou publicat en el BOIB Núm. 16 de 2 
de febrer de 2.012. 
 
Les empreses FRANCE TELECOM ESPAÑA SAU i TELEFONICA MOVILES ESPAÑA SA han 
interposat recurs contenciós administratiu davant el T.S.J. de les Illes Balears contra l’acord 
d’aprovació definitiva de l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa per la utilització privativa o 
aprofitament especial del domini públic local a favor d’empreses explotadores de serveis de 
subministraments d’interès general, donant lloc, respectivament, als Procediment Ordinaris 398/2011 i 
329/2011. 
 
Entre tant es substanciaven aquests dos procediments judicials, el Tribunal de Justícia de la Unió 
Europea, en data 12 de juliol de 2012, i en el marc del procediment desenvolupat en relació amb les 
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qüestions prejudicials que foren plantejades pel TS davant el TJUE i que es centraven amb la 
compatibilitat de la taxa de referència amb el dret comunitari, va dictar sentència; sentència que, en 
aplicació del principi de primacia del Dret Comunitari, té caràcter vinculant.  
 
En aquesta sentència, contràriament a allò que defensaven els Ajuntaments i a allò que estableix 
l’Ordenança Fiscal de l’Ajuntament de Santa Margalida, es conclou que el dret comunitari no permet 
als Estats Membres de la Unió Europea exigir un cànon a les empreses que, sense ser titulars de les 
instal· lacions, només les utilitzen. L’article 13 de la Directiva 2002/20/CE del Parlament Europeu i del 
Consell,de 7 de març de 2002, relativa a l’autorització de xarxes i serveis de comunicacions 
electròniques (Directiva d’autorització), s’ha d’interpretar en el sentit que s’oposa a l’aplicació d’un 
cànon per drets d’instal·lació de recursos en una propietat pública o privada, per sobre o per davall de 
la mateixa, als operadors que, sense ser propietaris dels indicats recursos, els utilitzin per prestar 
serveis de telefonia mòbil.  
 
En aquest sentit, i en la mesura amb que l’Ordenança Fiscal de l’Ajuntament de Santa Margalida grava 
en el seu fet imposable tant a qui son titulars de les xarxes i recursos instal· lats com a qui, sense ser-
ho, simplement els utilitzen, podem dir que es produeix una vulneració manifesta de la normativa 
comunitària. En el mateix sentit es pronuncia la recent sentència del TSJ de les Illes Balears de 26 de 
març de 2013. 
 
Tanmateix, i pel que fa a la forma de quantificació de la taxa, les recents i nombroses sentències, 
conclouen, contràriament a allò que preveu la nostra Ordenança i a allò que en el seu moment 
recomanava la FEMP, que no s’ha d’utilitzar ni el paràmetre dels ingressos ni el de la quota de mercat. 
Entre les sentències, cal esmentar la Sentència Núm. 437/09 del TSJ de la Comunitat Valenciana de 
data 18 de desembre de 2009, segons la qual: “...; dos, que se ha utilizado un método de cuantificación 
prohibido por Ley. Por ello, la conclusión no es otra que la nulidad del precepto recurrido, el art. 4 de 
la Ordenanza, pues la base imponible no puede estar constituida, como se dice en ese precepto de la 
Ordenanza, por los ingresos medios por operaciones sino, como manda el apartado a) “tomando como 
referencia el valor que tendría en el mercado la utilidad derivada de dicha utilización o 
aprovechamiento, si los bienes afectados no fuesen de dominio público.” 
 
Analitzats els articles de l’Ordenança Fiscal de l’Ajuntament de Santa Margalida relatius al fet 
imposable, al subjecte passiu, a la base imposable i a la quota tributària, observem com son contraris a 
allò que han dit els tribunals, tant europeus com espanyols, i al dret comunitari i al dret intern. 
 
La pròpia FEMP, que està treballant amb aquesta qüestió, considera que el contingut de les sentències 
dictades no permet aplicar sense modificar les Ordenances Municipals aprovades d’acord amb els 
models que la mateixa FEMP va proposar l’any 2006. 
 
Tot l’anterior fa preveure que seran estimats els recursos interposats per FRANCE TELECOME 
ESPAÑA SAU i TELEFONICA MOVILES ESPAÑA SA i, en conseqüència, serà anul·lada 
l’Ordenança Fiscal.  
 
Per tot l’anteriorment exposat, en ús de les facultats legalment atorgades, PROPOSO a l’Ajuntament 
Ple, l’adopció del presents  
 

ACORDS 
 
PRIMER.- Declarar la nul·litat i deixar sense efecte l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa per la 
utilització privativa o aprofitament especial del domini públic local a favor d’empreses explotadores 
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de serveis de subministraments d’interès general (BOIB Núm. 33 de dia 5 de març de 2.011 i BOIB 
Núm. 16 de 02/02/2012)  
 
SEGON.- Anul·lar i deixar sense efecte les liquidacions efectuades per l’Ajuntament de Santa 
Margalida i autoliquidacions en concepte de taxa per la utilització privativa o aprofitament especial del 
domini públic local a favor d’empreses explotadores de serveis de subministraments d’interès general 
que han estat impugnades i retornar els avals dipositats en garantia de la suspensió de l’execució de les 
liquidacions objecte d’anul·lació.  
 
TERCER.- Publicar íntegrament el present acord al BOIB. 
 
QUART.- Notificar el  present acord al Negociat de Tresoreria i Intervenció, als recurrents i demés 
empreses interessades.  
 
CINQUÈ.- Comunicar el present acord als actes 398/2011 i 329/2011 seguis davant TSJ de les Illes 
Balears contra aquest Ajuntament.  
 
SISÈ. Facultar al Sr. Batle-President de la Corporació per subscriure tots els documents necessaris per 
executar el present acord, així com tots aquells altres que duguin causa del mateix. 

 
No obstant l’Ajuntament Ple amb el seu superior criteri acordarà.” 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el Batle dient que es tracta d’una ordenança de l’any 2010 per gravar l’ús del domini 
públic per part de les empreses de telefonia mòbil. Comenta que aquestes ordenances han estat 
impugnades davant els tribunals, i actualment ja s’ha dictat alguna sentencia que les declara no 
ajustades a dret. Per això, i seguint les recomanacions de la Federació de Municipis, es proposa la 
retirada de la mateixa. 
 
El portaveu Martí Torres (PP) demana ser informat de quins anys s’ha pressupostat. 
 
Respon el Batle dient que es va pressupostar els anys 2011 i 2012, per un import aproximat de 
quaranta mil euros, si bé finalment no es va recaptar res per aquest concepte. 
 
VOTACIÓ: 
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el dictamen de la Comissió Informativa, per unanimitat acorden 
aprovar la proposta d’acord abans descrita amb els acords que hi són proposats. 
 
 
3.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA D’APROVACIÓ DE LES BASES ESPECÍFIQUES 
QUE HAN DE REGIR LA CONCESSIÓ DE SUBVENCIONS I APROVAR LA 
CONVOCATÒRIA DE LES MATEIXES. 
 
Es presenta la proposta d’acord de la Batlia de dia 11 de juny de 2013, la qual diu: 
 
“Vista la Provisió de Batlia de data 11 de juny d’acord amb la qual l’Ajuntament vol continuar 
col·laborant i atorgar ajuts econòmics a les diverses activitats i projectes que organitzen diferents 
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persones, físiques o jurídiques, de Santa Margalida dins d’aquest terme municipal i que contribueixen 
de forma efectiva en la seva dinamització. Des de l’Ajuntament es vol donar suport a aquestes 
persones que, d’una forma o d’una altre, ajuden a l’Ajuntament en l’exercici de les seves 
competències i fomenten la participació i el benestar dels ciutadans.  
 
Atès que el procediment que ordinàriament s’ha de seguir per atorgar subvencions és en règim de 
concurrència competitiva, essent l’excepció les atorgades de forma directe.  

 
Atesa l’Ordenança General reguladora de la concessió de subvencions de l’Ajuntament de Santa 
Margalida (BOIB Núm. 142 de 29/09/2012).  

 
Atès que d’acord amb l’esmentada Ordenança les subvencions que es concedeixen a través del 
procediment de concessió en règim de concurrència competitiva s’inicien d’ofici mitjançant 
l’aprovació per part del Ple de l’Ajuntament de la convocatòria dels ajuts. 

 
Atès que les regles que han de regir aquesta convocatòria s’han de contenir en unes Bases 
Específiques, que també s’han d’aprovar prèviament o amb caràcter simultani a la convocatòria.  

 
Vistes les aplicacions pressupostàries 231 48900 Projectes de Cooperació; 232 48900 Acció Social; 
232 48901 Tercera Edats; 321 48900 AMPAS 7.200,00; 334 48901 Agrupacions Musicals; 334 48903 
promoció Cultura; 337 48900 Oci i Temps Lliure; i 341 48909 Promoció Esport consignades en el 
Pressupost Municipal per a l’any 2013, en ús de les facultats legalment establertes PROPOSO 
l’adopció dels següents  

 
ACORDS 

 
PRIMER.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a projectes 
de cooperació i desenvolupament de països desenvolupats i a persones i entitats que dediquen la seva 
activitat a aquests projectes i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 1. 

 
SEGON.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a projectes i 
activitats socials i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 2.. 

 
 
TERCER.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a 
associacions de gent gran i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 3. 
 
QUART.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a 
associacions de pares i mares d’alumnes i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com 
ANNEX 4. 
 
CINQUÈ.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a 
agrupacions musicals i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 5. 
 
SISÈ.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a projectes i 
activitats culturals i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 6. 
 
SETÈ.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a projectes i 
activitats d’oci i temps lliure i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 7. 
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VUITÈ.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions en matèria 
esportiva i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 8. 
 
NOVÈ.- Autoritzar les següents despeses: 

a. Una despesa per import de 9.000,00.-€ amb càrrec a l’aplicació pressupostària 231 48900 
Projectes de Cooperació. 

b. Una despesa per import de 6.000,00.-€ amb càrrec a l’aplicació pressupostària 232 48900 
Acció Social 

c. Una despesa per import de 6.000,00.-€ amb càrrec a l’aplicació pressupostària232 48901 
Tercera Edats 

d. Una despesa per import de  7.200,00.-€ amb càrrec a l’aplicació pressupostària 321 48900 
AMPAS 

e. Una despesa per import de 15.000,00.-€ amb càrrec a l’aplicació pressupostària 334 48901 
Agrupacions Musicals 

f. Una despesa per import de 5.000,00.-€ amb càrrec a l’aplicació pressupostària 334 48903 
promoció Cultura 

g. Una despesa per import de 2.400,00.-€ amb càrrec a l’aplicació pressupostària 337 48900 Oci 
i Temps Lliure 

h. Una despesa per import de 3.000,00.-€ amb càrrec a l’aplicació pressupostària 341 48909 
Promoció Esport 

 
DESÈ.- Ordenar la publicació de la convocatòria i de les Bases Específiques en el Butlletí Oficial de 
les Illes Balears.  

 
No obstant, el Ple, amb el seu superior criteri, acordarà.” 
 

Per part del Sr. batle manifesta que el termini que hi ha per presentar sol·licituds és de vint dies i no de 
deu com deien les bases, per tant s’ha corregit l’errada a les bases. 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el Batle dient que aquest any s’ha decidit apostar per la concessió de subvencions 
mitjançant bases, en lloc de les nominatives. 
 
VOTACIÓ: 
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el dictamen de la Comissió Informativa, per unanimitat acorden 
aprovar la proposta d’acord abans esmentada amb els acords que hi són proposats. 
 
 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ RATIFICACIÓ DE LA RESOLUCIÓ DE BATLIA SOBRE 
AMPLIACIÓ DEL TERMINI D’AUDIÈNCIA A SOREA REFERENT A LA REVISIÓ DE 
TARIFES. 
 
Es presenta la Resolució de Batlia de dia 10 de juny de 2013, la qual diu: 
 
“Atès que en sessió ordinària de l’Ajuntament Ple de dia 27 de maig de 2013, entre altres, es va 
adoptar l’acord de formular la següent  proposta d’acord:  
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“1er.- Desestimar les al·legacions presentades per SOREA relatives l’increment de tarifes en base a 
l’IPC, atès que l’article 18 del plec ha esdevingut inaplicable una vegada extingida la relació amb 
FUSOSA, i vist que la clàusula setena del contracte s’ha de tenir per no posada, d’acord amb els 
fonaments de dret primer i segon.  
2n.- Desestimar les al· legacions presentades per SOREA relatives a la revisió de tarifes per 
desequilibri econòmic, davant la manca d’acreditació de l’esmentat desequilibri, d’acord amb el 
fonament de dret tercer.   
3r.- Donar audiència a SOREA, per un termini de 10 dies a comptar a partir del dia següent a la 
recepció de la present notificació, per tal que presenti al·legacions. En el supòsit de que es formuli 
oposició, d’acord amb l’article 18 de la Llei 5/2010 de 16 de juny i l’article 18.2 de la Llei de 
Contractes de l’Estat de 1965 modificat per la Llei 5/1973, de 17 de març (avui article 211.3 del 
TRLCSP) s’haurà de sol· licitar informe del Consell Consultiu.    
4rt.- Delegar i facultar el Batle per que adopti les resolucions que estimi necessàries  per l’execució 
del present acord i per continuar la tramitació de l’expedient.” 
 
Atès que SOREA, SOCIEDAD REGIONAL DE ABASTECIMIENTO DE AGUA SAU, en data 7 de 
juny de 2013 ha presentat escrit sol· licitant l’ampliació en cinc dies hàbils més del termini concedit 
per formular al· legacions. 
 
Vist que la proposta d’acord és va notificar en data 31 de maig de 2013, i per tant la sol· licitud 
d’ampliació s’ha realitzat dins termini. 
 
Atesa la complexitat de l’objecte de l’expedient i considerant que no és perjudiquen drets de tercers, 
d’acord amb l’establert a l’article 49 de la Llei 30/1992 de procediment administratiu i en virtut de les 
facultats que em confereix l’ordenament jurídic vigent, pel present  
 
    RESOLC 
 
1er.- Ampliar el termini d’audiència de deu dies hàbils concedit per acord de l’Ajuntament Ple de dia 
27 de maig de 2013 a SOREA, SOCIEDAD REGIONAL DE ABASTECIMIENTO DE AGUA SAU, 
en cinc dies hàbils més. En conseqüència el termini d’audiència enlloc d’acabar dia 12 de juny acabarà 
dia 18 de juny de 2013.  
 
2n.- Notificar la present resolució a SOREA, SOCIEDAD REGIONAL DE ABASTECIMIENTO DE 
AGUA SAU.   
 
3r.- Sotmetre la present resolució a la ratificació de l’Ajuntament Ple.” 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Intervé novament el Batle dient que, en relació a la interpretació de la clàusula sobre l’IPC, es va 
concedir un termini de 10 dies a l’empresa Sorea per presentar al· legacions. Sorea va sol· licitar 
l’ampliació del termini en cinc dies mes. En base al previst a la Llei de procediment administratiu, es 
va acordar concedir aquesta ampliació de termini, i donat que el punt fou tractat en el ple anterior, es 
du a ratificar aquest decret en el ple d’avui. També comenta que l’empresa ha presentat al·legacions, 
que seran remeses al Consell Consultiu. 
 
El portaveu Martí Torres (PP) sol·licita li remetin una copia de les referides al·legacions. 
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VOTACIÓ: 
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el dictamen de la Comissió Informativa, per unanimitat acorden 
ratificar i aprovar la resolució abans esmentada. 
 
 
 
5.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA D’ACORD SOBRE PRORROGA, PER 
ULTRAACTIVITAT, DE LA VIGÈNCIA DE L’ACORD DEL PERSONAL FUNCIONARI I 
DEL CONVENI COL·LECTIU DEL PERSONAL LABORAL D’AQUEST AJUNTAMENT. 
 
Es presenta la proposta d’acord de la Batlia de dia 12 de juny de 2013, la qual diu: 
 
“Atès que en la reunió de les meses de negociació del personal funcionari i laboral d’aquest 
Ajuntament,  que va tenir lloc dia 4 de juny de 2013, es va tractar la pròrroga de la vigència de l’acord 
regulador del personal funcionari i del conveni col·lectiu del personal laboral d’aquest Ajuntament. 
 
Tota vegada que l’acord regulador del personal funcionari i el conveni col·lectiu del personal laboral 
d’aquest Ajuntament estan actualment denunciats, i ates el previst a la Llei 3/2012, de 6 de juliol, de 
mesures urgents per la reforma del mercat laboral. 
 
Per tot això aquesta Batlia proposa al Ple de l’Ajuntament el  següent  
 
ACORD: 
 
Prorrogar la vigència del referit acord del personal funcionari i el conveni col·lectiu del personal 
laboral d’aquest Ajuntament, fins al dia 31 d’octubre de 2013. S’exceptuen de la prorroga les 
disposicions de l’acord i del conveni que s’hagin vist afectades per la normativa imperativa 
(disposicions referents a jornada, vacances, permisos, incapacitat temporal, entre altres). 
 
 
No obstant això, l’Ajuntament Ple, acordarà el que consideri més convenient.” 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
El Batle comenta que a rel de la reforma laboral, l’acord i el conveni col·lectiu del  personal, que 
actualment estan denunciats, deixarien de tenir vigència a partir del dia 7 de juliol. Per això, a la mesa 
de negociació es va acordar prorrogar la vigència d’ambdós fins el dia 31 d’octubre de 2013, acord 
que es presenta per la seva ratificació. 
 
El portaveu Martí Torres (PP) demana ser informat del que succeirà si no s’aconsegueix un acord 
abans de la referida data. 
 
Respon el Batle dient que decauria el conveni, però que la seva voluntat és arribar a un acord. 
 
El Sr. Torres presenta una esmena consistent en prorrogar la vigència fins el 31 de desembre de 2013. 
 
Al Batle li sembla bé l’esmena, però mantén la seva proposta, perquè és l’acordat a la Mesa de 
negociació. 
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VOTACIÓ: 
 
Seguidament es vota l’esmena presentada pel Sr. Torres, consistent en que la prorroga sigui fins dia 31 
de desembre de 2013 i no fins dia 31 d’octubre. Per majoria (9 vots en contra (6 SpC + 3 C) i 7 vots a 
favor ( 5 PP + 2 CPU)) queda rebutjada l’esmena abans exposada. 
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el dictamen de la Comissió Informativa i l’acta de la reunió de dia 
4 de juny de 2013 de les meses de negociació del personal funcionari i laboral d’aquest Ajuntament, 
per unanimitat acorden aprovar la proposta d’acord abans esmentada amb els acords que hi són 
proposats. 
 
 
6.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA DE SOL·LICITUD A LA DIRECCIÓ 
INSULAR DE CARRETERES DEL CONSELL INSULAR DE MALLORCA LA 
MILLORA DEL PAVIMENT I L’ASFALTAT DE LES CARRETERES  DE SANTA 
MARGALIDA-LLUBÍ (MA3440) I LA DE SANTA MARGALIDA-MURO (MA3443). 
 
El Sr. Monjo, com a regidor d’Infraestructures, Obres i Serveis, exposa que s’han rebut 
queixes per part dels usuaris de les carreteres de Santa Margalida-Llubí (MA3440) i Santa 
Margalida-Muro (MA3443), sobre tot ara que comença la temporada turística, queixes que 
també han fetes des de les companyes d’autobusos i demès transport públic. 
 
Per tant, per augmentar la seguretat, es fa necesari que l’administració titular procedeixi a la 
millora del paviment i asfaltat de les mateixes. 
 
Atès el que s’ha exposat abans, es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent  
 
ACORD: 
 
1r.- Sol·licitar a la Direcció Insular de Carreteres que procedeixi a la millora del paviment i 
asfaltat de les carreteres: Santa Margalida-Llubí (MA3440) i Santa Margalida-Muro 
(MA3443). 
 
2n.- Notificar aquest acord a la Direcció Insular de Carreteres del Consell Insular de Mallorca. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el portaveu Joan Monjo (Convergència) comentant que la Direcció insular de 
carreteres té coneixement del mal estat d’aquestes dues carreteres, i ha comunicat a l’Ajuntament que 
farà el possible per millorar el ferm de les mateixes. 
 
El Batle recorda que la millora d’aquestes dues carreteres es fonamental per la bona comunicació 
entre Santa Margalida i Inca. 
 
VOTACIÓ: 
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Els reunits, prèvia deliberació, vist el dictamen de la Comissió Informativa, per unanimitat acorden 
aprovar la proposta d’acord abans descrita amb els acords que hi són proposats. 
 
 
7.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL 
CONVERGÈNCIA, DE SOL·LICITUD AL GOVERN DE LES ILLES BALEARS I AL 
CONSELL INSULAR DE MALLORCA PERQUÈ PROJECTIN I AMPLIÏN EL CARRIL 
BICI DE LA CARRETERA CAN PICAFORT-ARTÀ (MA12). 
 
Es presenta la proposta del Grup Municipal de Convergència de dia 17 de juny de 2013. la qual diu: 
 
“Les Illes Balears son un escenari ideal per a la pràctica de ciclisme, ja sigui professional, aficionat o 
simplement per gaudir de l’entorn.  
 
En els darrers anys hem vist com s’ha incrementat notablement aquesta pràctica, que ha contribuït a la  
desestacionalització i allargament de la temporada turística. L’interès turístic de la pràctica de ciclisme 
fa necessari que es continuí promocionant i fomentant les rutes cicloturistiques a tot Mallorca.  
 
Els municipis del Nord de Mallorca, en el marc del Pla Estratègic de Turisme, han acordat unir els tres 
municipis (Alcudia-Muro-Santa Margalida) a través d’una ruta cicloturistica, connectant Son Real 
amb Alcúdia.  
 
L’Ajuntament de Santa Margalida, en tant que municipi turístic i continuant la línia fitxada en el marc 
del Pla Estratègic, té interès en connectar totes les rutes cicloturistiques del Nord de Mallorca amb les 
del Llevant.  
 
La situació estratègica de la carretera MA-12, que connecta el Llevant amb el Nord de Mallorca, la 
converteix en un lloc idoni per a la construcció d’un carril cicloturístic.  
 
A més, l’expropiació realitzada en el seu dia (11,75 mts de l’eix central de la carretera) permet la 
viabilitat del projecte dins terrenys actualment del Consell Insular de Mallorca.  
 
Per aquests motius, el Ple de l'Ajuntament de Santa Margalida  
 
ACORDA:  
 
1.- Instar al Departament d’Urbanisme i Territori del Consell Insular de Mallorca a realitzar el projecte 
i posterior construcció d’un carril bici a la carretera MA-12 (Can Picafort – Artà) que connecti totes 
les rutes cicloturístiques del nord de Mallorca amb el terme municipal d’Artà, porta de la comarca de 
Llevant.   
 
2.- Sol·licitar a la Conselleria de Turisme del Govern de les Illes Balears que consideri aquesta 
iniciativa com una necessitat estructural i prioritari pel forment del turisme i allargament de la 
temporada en el Nord de Mallorca i li doni suport, tant institucional com, si escau, econòmic.” 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Intervé novament el portaveu Joan Monjo (Convergència) comentant que s’està duent a terme el 
projecte de crear una ruta cicloturistica que enllaci totes les rutes dels municipis de Santa Margalida, 
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Muro i Alcúdia. Per la seva part, els municipis de Pollença i Artà també treballen en algunes rutes. En 
aquest sentit, es proposa la connexió de la zona nord amb la zona de llevant, unint Son Real i Artà, 
tenint present que l’espai destinat a aquesta ruta ja està expropiat. Per tant, es sol·licita la implicació 
de la Conselleria de Turisme, recalcant que es tracta d’una obra molt positiva pel turisme a nivell de 
tot Mallorca. 
 
El portaveu Jaume Malberti (CPU) comenta que el seu grup s’abstendrà perquè considera convenient 
esperar l’informe de l’òrgan competent en matèria de seguretat. 
 
El Batle també considera que la creació d’aquest carril bici pot ser molt positiu pel turisme, i per tant, 
donarà suport a la proposta. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa, per majoria (14 vots a favor (6 SpC 
+ 3 Convergència + 5 PP) i  2 abstencions (2 CPU)), acorden aprovar la proposta d’acord abans descrita 
amb els acords que hi són proposats. 
 
 
8.- PRÈVIA RATIFICACIÓ DE LA INCLUSIÓ DEL PUNT A L’ORDRE DEL DIA, EXAMEN 
I APROVACIÓ PROPOSTA D’ACCEPTAR L’AJUDA CONCEDIDA PEL CONSELL DE 
MALLORCA DE 80.022 € EN EL MARC DEL PLA ESPECIAL PER AJUDAR A SUFRAGAR 
LES DESPESES CORRENTS DEL AJUNTAMENTS DE MALLORCA DE 2013 I 
SOL·LICITAR LA BESTRETA DEL 50% DE L’AJUDA CONCEDIDA. 
 
Prèvia ratificació de la inclusió del present assumpte a l’ordre del dia, acordada per unanimitat dels 
assistents, es passa a debatre el punt. 
 
Es presenta la proposta de la Batlia de dia 18 de juny de 2013, la qual diu: 
 
“Havent rebut l’escrit del Consell de Mallorca, Departament de Cooperació Local, de dia 14 de juny 
de 2013, sobre l’aprovació del Pla Especial per ajudar a sufragar les despeses corrents dels 
Ajuntaments de Mallorca de 2013, aprovat pel Ple del Consell de Mallorca dia 13 de juny de 2013. 

 

Atès que dins la proposta de distribució de les ajudes, d’acord amb l’aplicació de les ratios establertes 
a l’article 4 de les normes del règim de concertació, hi figura l’Ajuntament de Santa Margalida amb 
una ajuda de 80.022 euros. 

 

Atès que aquest ajut ha estat revisat i trobat conforme, aquesta Batlia proposa al Ple de l’Ajuntament 
el següent  

 
ACORD: 
 
1r.- Acceptar l’ajut concedit pel Consell de Mallorca en el marc del Pla Especial per ajudar a sufragar 
les despeses corrents dels Ajuntaments de Mallorca de 2013 per un import de 80.022 €. 
 
2n.- Sol·licitar la bestreta del 50% de l’ajuda concedida. 
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3r.- Delegar el batle per a l’aprovació de la relació de factures per un import total de 80.022 €, per 
justificar l’ajuda concedida . 
 
4t.- Notificar aquest acord al Consell de Mallorca. 
 
 
No obstant això, l’Ajuntament Ple, acordarà el que consideri més convenient.” 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el Batle comentant que consisteix en la proposta de sol·licitar al Consell de Mallorca 
una ajuda de vuitanta mil euros per sufragar despesa corrent. 
 
VOTACIÓ: 
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el dictamen de la Comissió Informativa, per unanimitat acorden 
aprovar la proposta d’acord abans descrita amb els acords que hi són proposats. 
 
 
9.- MOCIONS / PROPOSTES D’URGÈNCIA. 
 
No se’n presenten. 
 
 
 
PART DE CONTROL I SEGUIMENT D’ALTRES ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ. 
 
1.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE BATLIA 
 
D’acord amb allò que disposa l’article 42 del reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals, i per indicació del Sr. Batle, el secretari passa a donar succinta compte dels 
decrets de Batlia i resolucions dictades des de dia 1 de maig de 2013 (núm. 456) fins dia 31 de maig de 
2013 (núm.570). 
 
INTERVENCIONS: 
 
El portaveu Martí Torres (PP), a rel del decret de designació d’un advocat per gestionar l’herència 
del Sr. Feliciano, demana ser informat de la situació actual d’aquest tema. 
 
Respon el Secretari dient que s’estan duent a terme les valoracions del bens mobles que es troben dins 
els edificis. 
 
El Batle comenta que determinats hereus s’han mostrat disconformes amb la forma en que s’està 
gestionant l’herència. 
 
El Sr. Torres sol·licita una copia del decret numero 477, referent a una modificació de crèdit. També 
demana ser informat sobre la durada del contracte dels socorristes. 
 
Respon el Batle dient que aquest estiu és la darrera temporada. 
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El Sr. Torres sol· licita una copia del decret numero 561. 
 
Els regidors per unanimitat se’n donen per assabentats. 
 
 
2.- INFORMACIÓ DE BATLIA 
 
 
Pren la paraula el Batle comentant que recentment ha començat el primer Campus de futbol, que 
segons el organitzadors, ha tengut molt bona acollida. Demà comença l’Escola d’estiu. Per altra part, 
comenta que ha assistit a una reunió de la Felib, en la que el president d’aquesta federació ha comentat 
les gestions que es duen a terme sobre la Llei de regim local, per tal de que els ajuntaments perdin el 
mínim de competències i la mateixa no afecti al finançament. També ha assistit a la Mesa de batles pel 
turisme, i informa que s’ha posat en funcionament un recull dels recursos turístics de cada municipi, 
que seran exposats a totes les fires, mitjançant un sistema  informàtic. Finalment, l’Ajuntament 
intentarà acollir-se a les ajudes que ha previst el Consell de Mallorca per excavacions arqueològiques, 
per tal de realitzar excavacions a Son Real. 
 
 
3.- PRECS I PREGUNTES 
 
 
Diligència : Per fer constar que quan són les 21.40 entra el regidor Sr. Andrés Aulet Riera i 
s’incorpora a la sessió. 
 
1. El regidor Pedro Mas (CPU) demana ser informat sobre si s’està fent un seguiment de les tasques 
que realitzen les empreses contractistes, qui es el responsable dels mateixos, i si les empreses 
compleixen l’establert en els plecs. 
 
Respon el Batle dient que es fan seguiments i que depenen en cada cas de l’empresa. Per exemple, 
Antoni Nadal s’encarrega del tema de les platges. A més, i pel que fa a la recollida de fems, comenta 
que s’ha arribat a un acord per posar en funcionament un sistema de localització de camions 
mitjançant GPS, que permetrà conèixer la ruta i les aturades de cada un d’ells. 
 
2. A continuació, el Sr. Mas comenta que existeixen moltes carrerasses sense el manteniment adequat. 
 
Respon el Batle dient que aquest any s’ha produït un retard en aquestes tasques, a causa de que la 
desbrossadora funciona amb la mini, i aquesta s’ha hagut d’utilitzar per altres tasques. 
 
3. El Sr. Mas demana ser informat de l’estat de l’enllumenat de Can Picafort i de les intencions de 
l’equip de govern al respecte. 
 
Respon el portaveu Joan Monjo (Convergencia) dient que el problema de l’enllumenat de Can 
Picafort es degut a que es varen instal· lar el doble de faroles de les necessàries. Detalla el percentatge 
de faroles enceses de les principals vies de Can Picafort. 
 
El Sr. Mas considera que a una zona turística és necessari un bon enllumenat. 
 
El Sr. Monjo comenta que s’han rebut algunes queixes per excés d’iluminació.  
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El Sr. Mas reitera que es tracta d’una zona turística. 
 
1. El portaveu Martí Torres (PP) suggereix fer un esforç i encendre un major nombre de faroles a la 
carretera de Can Picafort, durant els mesos de juliol i agost, per tal de millorar la seguretat del transit 
de la mateixa. 
 
El Sr. Monjo recorda que a la carretera estan enceses la totalitat de les faroles. Es a dir, hi ha llum per 
on hi ha transit, i no hi ha llum per on no n’hi ha. 
 
 
 
I no havent-hi res més per tractar s’aixeca la sessió, essent les 21.50 hores del dia abans 
assenyalat, de la qual cosa com a secretari don fe 
 
Vist i plau 
El batle          El Secretari  
 
 
 
Antoni Reus Darder       Joan Seguí Serra 


